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Sitno, 3 lutego 2015 roku 
 
 

 

ST. 0002.VII.4.2015 
 

Protokół Nr IV/2015 

R a d y  G m i n y 
w Sitnie 

z dnia 3 lutego 2015 roku 
 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Podjęcie uchwał: 
- w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami 

Gminy Sitno, 

- w sprawie przyjęcia standardu realizacji zadań publicznych z wykorzystaniem form finansowych, 

- w sprawie uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sitno w 2015 r., 

- w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty, 

- w sprawie założenia publicznego przedszkola w samorządowego w Sitnie, 

- w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Sitno, 

- w sprawie zamiaru przekazania w drodze umowy prowadzenia Szkoły Podstawowej w Sitnie. 

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

7. Sprawy różne. 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 
 

 

Radni obecni: 
1. Biłant Tomasz 

2. Chmiel Teresa 

3. Gąsior Tomasz 

4. Klikicki Krzysztof 

5. Kozak Leszek 

6. Łazorczyk Tomasz 

7. Mazurek Janusz 

8. Polski Robert 

9. Ryszczuk  Jan 

10. Sokołowski Dariusz 

11. Szawarski Ryszard 

12. Tokarz Kazimierz 

13. Torba Janusz 

14. Wydmański Władysław 
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Radni nieobecni: 
1. Chaińska Joanna 

 

Ad. 1 

 

Otwarcie obrad sesji 

 

Otwarcia obrad IV Sesji Rady Gminy w bieżącej kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Klikicki. 

Przewodniczący powitał Radnych, nowo wybranych sołtysów, a także gości 

zaproszonych: Wójta Gminy Pana Mariana Bernata, Z-cę Wójta Pana Kajetana 

Protasa oraz Skarbnika Gminy Panią Jolantę Hryciuk, jak również pozostałych gości: 

Pana Dariusza Gwizdalskiego i Stanisława Chabrosa z Posterunku Policji 

w Skierbieszowie, Panią Agnieszkę Herc Dyrektor z SP w Jarosławcu, Pana Tomasza 

Małka Dyrektor z SP w Sitnie, Radnych Powiatowych: Pana Krzysztofa 

Gałaszkiewicza, Pana Zenona Kupca, przedstawicieli Rady Rodziców, Panią Ninę 

Drozdowską, a także mieszkańców Sitna oraz rodziców dzieci ze Szkoły 

Podstawowej w Sitnie. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 12
00

 i trwały do godz. 18
00

. 

 

Następnie Pan Przewodniczący udzielił głosu kierownikowi Posterunku Policji 

Panu Dariuszowi Gwizdalskiemu. 

Pan Gwizdalski poinformował, że jest kierownikiem Posterunku Policji 

w Skierbieszewie, natomiast jego kolega Pan Stanisław Chabros pełni funkcję 

dzielnicowego Posterunku Policji w Skierbieszowie, którego rejonem jest teren 

gminy Sitno. 

Dalej Pan Gwizdalski powiedział, że jeżeli są jakieś problemy to należy 

kontaktować się telefonicznie z Posterunkiem Policji w Skierbieszowie, bądź 

przyjechać osobiście. 

Z-ca Wójta Pan Kajetan Protas zapytał, jakie terminy wizyt, są ustalone, dla 

gminy Sitno, jeśli chodzi nawet o potrzebę uczestnictwa w spotkaniach sesji Rady 

Gminy.  

Pan Gwizdalski odpowiedział, że nie ma wyznaczonych terminów, należy 

umawiać się telefonicznie dwa, trzy dni wcześniej i wtedy, jeżeli będzie potrzeba, 

postara się uczestniczyć w spotkaniu. 

 

 

Ad. 2 

 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził, że 

w obradach uczestniczy 14 Radnych co stanowi niezbędne quorum potrzebne do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Następnie Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad pytając, 

czy są do niego uwagi. 

Pan Wójt powiedział: „(…)że w związku z tym, iż Stowarzyszenie Inicjatyw 

Społecznych w Sitnie nie wypowiedziało się odnośnie ewentualnego prowadzenia 

Szkoły Podstawowej w Sitnie, planujemy kolejną sesję z datą określoną przez 

Stowarzyszenie, na której podejmiemy uchwałę o zamiarze przekazania Szkoły. 

Natomiast w miejsce tej uchwały, w związku z licznymi dyskusjami prasowymi, 

medialnymi i innymi, proponuję przyjąć moją propozycję zmiany mojego 

wynagrodzenia do minimum, jakie może być w Gminie”. 

Następnie Pan Wójt poinformował, że na samym początku, chciałby podać 

informację radnym i rodzicom dotyczącą subwencji oświatowej, czyli jak wygląda 

i jak się dzieli, ponieważ „(…) są mity, że Stowarzyszenie dostaje pieniądze z Gminy 

i jeszcze z budżetu Państwa”. 

Ponadto Pan Wójt poinformował, że od początku roku nie jest Prezesem 

Zarządu Stowarzyszenia Rozwoju i Promocji Gminy Sitno i Okolic C.L 

w Kornelówce. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad 

z następującymi zmianami zaproponowanymi przez Wójta, czyli usunięciem uchwały 

w sprawie zamiaru przekazania w drodze umowy prowadzenia Szkoły Podstawowej 

w Sitnie, a w to miejsce wprowadzenie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyznania wynagrodzenia dla Wójta Gminy Sitno oraz wprowadzenie do porządku 

obrad informacji o subwencji oświatowej. 

Państwo Radni przyjęli proponowany porządek obrad wraz z w/w zmianami  

zaproponowanymi przez Pana Wójta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

Pan Wójt przedstawił sposób przekazywania subwencji oświatowej na szkołę. 

Dalej Pan Wójt poinformował, że jeśli będzie dużo uczniów w szkole to i będą 

pieniądze. W tej chwili subwencja na jednego ucznia wynosi ponad 8tys. zł rocznie. 

Ponadto Pan Wójt wyjaśnił, że gdybyśmy mieli w oddziale około 20 uczniów, to 

byśmy w ogóle dzisiaj na ten temat nie dyskutowali, byłyby wtedy pieniądze 

zabezpieczone z budżetu. Jednak, gdy uczniów w klasie jest 10, a nie 30 ta subwencja 

jest znacznie mniejsza, a ramówka taka sama, czyli  nauczyciel musi zrealizować tą 

samą liczbę godzin, tylko przykładowo przy 8 uczniach kwota na to wynosi 64tys. zł, 

natomiast przy 24 uczniach 192tys. zł. Dlatego też, na przekształceniu szkoły 

możemy dużo zaoszczędzić, jeśli chcemy realizować jakiekolwiek inwestycje.   

Kolejno Pan Wójt powiedział, że gdybyśmy nie mieli na terenie gminy szkół, 

które są prowadzone przez stowarzyszenie i funkcjonują na innych zasadach, to 

wtedy trudno byłoby coś powiedzieć na ten temat. Pracują tam nauczyciele i nikt 

z nauczycieli nie stracił pracy, tak jak zostało to powiedziane w prasie.    

Następnie Pan Wójt stwierdził, że jedyna różnicą między szkołą 

stowarzyszeniową, a zwykłą szkołą, jest taka, iż w szkole stowarzyszeniowej 

nauczyciele, są zatrudniani na podstawie kodeksu pracy, natomiast  w szkołach 

prowadzonych przez stowarzyszenie  wynagrodzenie jest na podstawie Karty 

Nauczyciela.  
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Pan Wójt powiedział:„(…)będziemy o tym rozmawiać, myślę, że jeśli opcja 

będzie inna to się wróci jeszcze do gimnazjum i do innych rzeczy bo system oświaty 

jest tragiczny. Musimy się z Państwem konsultować, dyskutować, spotykać często - 

bo za 8 dni znowu się spotkamy, za kolejne 7 dni znowu. W takiej sytuacji gdy 

w klasie jest tak mało uczniów, te środki własne są niewielkie. Jest subwencja na 

uczniów przykładowo 0,5 mln zł i jeszcze żeby szkołę utrzymać trzeba 0,5 mln zł 

dołożyć - z podatków, z dochodów własnych. Parlament nasz ustalił, że nauczyciel 

musi osiągać pewne wynagrodzenie, natomiast w przypadku, kiedy tego nie osiąga to 

do końca stycznia gmina musi się rozliczyć i wypłacić nauczycielom, jednorazowy 

dodatek uzupełniający. W tym roku w gminie ten dodatek wyniesie 209 tys. zł brutto. 

I tak  to wszystko wygląda. Jeśli jedna szkoła funkcjonuje na innych zasadach, co 

prawda kosztem nauczyciela, jednak nauczyciel, który ma wiedzę, pasję, misje 

i wizję powinien wykonywać swoją pracę prawidłowo bez względu na to, że będzie 

mniej zarabiał. Wiem, że to się absolutnie nie odbije na wynikach nauczania. Mamy 

wyniki z kilku lat i właśnie Szkoła w Sitnie nie ma najlepszych wyników nauczania, 

raczej bliżej końca w stosunku do innych szkół w gminie. Szkoły stowarzyszeniowe 

i Szkoła w Jarosławcu ma lepsze wyniki nauczania z egzaminów klas szóstych. Pisze 

się, jednak w prasie nieprawdziwe informacje. Widzicie Państwo jaka jest sytuacja, 

co my mamy zrobić, czy utrzymać szkoły w takich strukturach jak jest, bo w innych 

też może funkcjonować, czy zrezygnować ze środków zewnętrznych i nic nie działać 

na rzecz rozwoju gminy. Tutaj będzie apel do części nauczycieli z Sitna, będą mniej 

zarabiać, ale jest szansa, że 7tys. mieszkańców gminy będzie miało lepsze warunki, 

bo ze zrobimy jakieś odcinki dróg – mamy możliwość pozyskania 3 mln zł. na drogi, 

2mln na sieć wod-kan i świetlice do 500tys. zł na miejscowość, w tym okresie 

programowania 2014-2020 ( udział 64% środków zewnętrznych do 36% własnych). 

I teraz zastanówmy się, czy coś robimy, czy nic nie robimy. U Państwa jest sytuacja 

doskonała. Jest Stowarzyszenie złożone z rodziców i nauczycieli. Ja jako Wójt biorę 

na siebie odpowiedzialność, że przekazuję Państwu do prowadzenia szkołę 

i ustalajcie sobie Państwo zasady i rządźcie.  Dostaniecie pieniądze zgodnie 

z wydatkami uchwały Rady Gminy na jednego ucznia”. 

 Pan Wydmański zapytał, jakie są  graniczne kryteria, jeśli chodzi o utrzymanie 

jednej szkoły jeśli będzie ileś tam osób. 

Pan Wójt odpowiedział, że w szkołach stowarzyszeniowych w klasach od I do 

VI granice są takie, że liczba uczniów w tych szkołach razy subwencja na ucznia 

i z tego szkoła się utrzymuje. „(…) Jak stowarzyszenie, tak wygospodaruje, że się 

dogada z nauczycielami, że oni uczą za mniejsze pieniądze. Nie ma żadnych 

granicznych kryteriów”.  

Dalej Pan Wójt powiedział,: „(…) że w obwodzie Szkoły w Sitnie jest tylko 40 

uczniów, reszta jest z poza obwodu , czy Państwo chcecie doprowadzić do tego żeby 

tej szkoły w ogóle nie było. Gdyby Gmina nie dowoziła. Byłoby mniej uczniów w tej 

szkole, a wszystko w tym kierunku zmierza. Państwo napisaliście pismo, że nie 

chcecie przedszkola w Sitnie. Przedszkole ma być siłą napędową, żeby ściągnąć 

uczniów do szkoły”. 

Następnie Pan Wójt zaproponował, wydłużenie terminu o jeszcze 8 dni na 
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odpowiedz przez Stowarzyszenie Inicjatyw Społecznych w Sitnie, jeśli chodzi 

o decyzję przejęcia do prowadzenia Szkoły Podstawowej w Sitnie przez to 

Stowarzyszenie. 

Pan Przewodniczący powitał Pana posła Sławomira Zawiślaka, który 

w międzyczasie przybył na sesję. 

Pan Przewodniczący oddał głos Pani Ninie Drozdowskiej. 

Pani Drozdowska poprosiła Pana Przewodniczącego o odczytanie pisma, które 

otrzymał Pan Wójt w odpowiedzi na pismo skierowane do Stowarzyszenia przez 

Wójta Gminy.  

Pan Przewodniczący odczytał w/w pismo z treści, którego wynikało, że na 

chwilę obecną w oparciu o umowę przekazania Szkoły Podstawowej w Sitnie jest 

niemożliwe, ponieważ szkoła obejmuje oddziały 0-VI i liczba uczniów przekracza 

liczbę 70 uniemożliwiającą zgodnie z zapisami Ustawy o Systemie Oświaty 

przeprowadzenie procesu przekazania.( kopia pisma stanowi załącznik do materiałów 

z sesji) 

Pan Wójt poprosił o przeczytanie jego pisma, na które otrzymał odpowiedz –  

odcztaną powyżej. 

Pan Przewodniczący odczytał pismo od Wójta Gminy, skierowane do Prezesa 

Stowarzyszenia Inicjatyw Społecznych w Sitnie  Pani Niny Drozdowskiej,  w którym 

prosi o zgodę do prowadzenia Szkoły Podstawowej w Sitnie przez Stowarzyszenie 

Inicjatyw Społecznych w Sitnie, a ewentualne prowadzenie szkoły rozpoczęłoby się 

od 1 września br. i obejmowałoby klasy od I do VI. (kopia pisma stanowi zał. do 

dokumentów z sesji). 

Następnie Pan Przewodniczący odczytał pismo od rodziców uczniów Szkoły 

Podstawowej w Sitnie, z  treści którego wynika, że wyrażają oni sprzeciw przeciwko 

likwidacji oddziału „0” i tworzeniu w jego miejsce przedszkola, ponadto sprzeciwiają 

się również zamiarowi przekazania Szkoły Podstawowej do prowadzenia przez 

stowarzyszenie, ponieważ uważają że prowadzenie szkoły jest obowiązkiem Gminy. 

Pani Drozdowska powiedziała,: „(...)że jako stowarzyszenie nie uznajemy, za 

zasadne,  w tym momencie pod względem formalno-prawnym podejmowanie 

dyskusji na ten temat, bo liczba na dzień dzisiejszy stanowi 92 i obejmuje zarówno 

klasy I-VI jak i oddział przedszkolny. Ponadto rodzice nie przeciwstawiają się 

założeniu przedszkola jako takiego. Tylko likwidacji oddziału, który funkcjonuje 

przy Szkole Podstawowej i na to miejsce założenie odrębnej jednostki 

organizacyjnej, ponieważ przypomnę Państwu, że myśmy 3 lata temu zabiegali o to, 

jako rodzice, by został utworzony dodatkowy oddział przedszkolny, w którym 

moglibyśmy pracować z dziećmi młodszymi. Wówczas nam to odmówiono ze 

względów finansowych, że Gminy nie stać na taką decyzję i takiej zgody nie 

otrzymaliśmy. W tym momencie Wójt zakłada odrębną jednostkę organizacyjną, 

która ponosić będzie odrębne koszty. Najtańszą formą jest oddział przedszkolny. Pan 

Wójt zdecydował się na formę inną. To jest pierwsza rzecz. Pan Wójt mówił tutaj 

bardzo dużo o finansach. Ja chce się do tego odnieść, ponieważ na podstawie 

dokumentu, który jest objaśnieniem do projektu budżetu Gminy Sitno na 2015 rok, 

jest podana kwota, na jaką zaplanowano na oświatę i wychowanie – to jest kwota 
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ponad 8mln zł. Pan Wójt przyznał, że 5,5 mln zł. wraca w formie subwencji, więc 

pozostaje kwota 2,5 mln zł. Pan Wójt mówi tutaj tylko i wyłącznie o kosztach jakie 

są związane ze Szkołą Podstawową w Sitnie – to jest kwotą 500tys. zł, ale jest 

jeszcze kwota 2mln zł., o której Pan Wójt nie mówi, którą Gmina łoży na oświatę na 

wszystkie możliwe placówki. Są to szkoły podstawowe, są odziały przedszkolne, są 

wydatki inwestycyjne w ramach szkół podstawowych. Mówimy o oświacie 

kompleksowo, czyli również szkoły prowadzone przez stowarzyszenia zarówno 

publiczne jak i niepubliczne. Dalej mamy przedszkola, gimnazja, dowożenie uczniów 

do szkół, zespoły obsługi ekonomiczno-administracyjnej szkół, pozostała działalność. 

Krótko mówiąc skupiamy się na 1/5 wydatków oświatowych, która ma uzdrowić 

budżet Gminy. Panowie Radni chciałam powiedzieć, że zasięgaliśmy informacji 

u prawników. Korzystałam z informacji jakich udzielało mi Kuratorium w Lublinie 

i Kuratorium w Zamościu, tak żeby jak najrzetelniej się do tego przygotować. Ja 

mam prośbę do Was, jako Radni, nim będziecie podejmować jakąkolwiek decyzję 

upewnijcie się, czy to jest pod względem formalnym i prawnym zgodne z prawem. 

Czy jeżeli ja za tydzień dostanę pismo od Pana Wójta donośnie zamiaru 

przejmowania przez nasze Stowarzyszenie  Szkoły Podstawowej w Sitnie. Trzeba się 

zastanowić, czy ono w dalszym ciągu jest zgodne z prawem. Bo uchwały, jakie 

Państwo podejmujecie i liczba uczniów, która by taką uchwałą miała być liczona, to 

jest dzień podjęcia uchwały, a nie od kiedy szkoła ma być prowadzona. Bo 

zakładanie, że Szkołą Podstawowa w Sitnie w klasach I-VI, tuż po wyodrębnieniu 

oddziału przedszkolnego, jaki jest tutaj zamiarem Pana Wójta, nie jest powiedziane, 

że będzie liczyła mniej niż 70 uczniów. Dlaczego zakładamy, coś czego na dzień 

dzisiejszy jeszcze nie znamy. Na dzień dzisiejszy uczniów jest 92, przepisy mówią, 

że nie można dokonać przekazania i chciałbym, żebyście Państwo o tym wiedzieli. 

Kuratorium nie wyrazi zgody, na tego typu przekazanie, taką deklarację uzyskałam. 

Po drugie - klasy I-VI od września, będą stanowiły 76 uczniów. W obecnym systemie 

rok szkolny i ten układ, który jest,  funkcjonuje do 31 sierpnia, czyli do 31 sierpnia na 

ten moment mamy 92 uczniów. Ja tylko Państwa proszę, żebyście to wszystko 

policzyli i poprosili o uzasadnienie, bo wy będziecie ponosić odpowiedzialność za te 

decyzje, które tu zapadną. Jeśli chodzi o przedszkole to wspomnę, że tańszą formą 

jest oddział przedszkolny i wybieg, który został tutaj zastosowany w naszym pojęciu 

służy tylko i wyłącznie wyprowadzeniu oddziału „0”, bo w żadnej innej szkole, ani 

stowarzyszeniowej, ani samorządowej, w tej Gminie te oddziały nie funkcjonują 

odrębnie, nawet jeśli są obok przedszkola”. 

Pan Wójt odpowiedział: „(…) nie mamy sieci przedszkolnej, jednak  musimy je 

mieć. W myśl nowej ustawy klasy przedszkolne wchodzą do szkół podstawowych – 

obligatoryjnie od września 2016 roku. Rozmawialiśmy z Panią dyrektor 

w Jarosławcu – była propozycja utworzenia Przedszkola w Jarosławcu i filii w Sitnie. 

W związku z tym w Jarosławcu pomimo, tak dużego obiektu, jaki mamy 

w Jarosławcu nie ma praktycznie warunków higieniczno-sanitarnych, tam trzeba 

poprawić bazę i poszukać możliwości. Przedszkole musi przejść wymogi 

bezpieczeństwa pożarowego. W związku z tym, że musimy uporządkować sieć 

przedszkoli w gminie wyszliśmy naprzeciw, bo jest klasa „0” i są warunki w Sitnie, 
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żeby utworzyć na chwilę obecną 1 oddział przedszkola z możliwością rozszerzenia. 

Gdy nie zrobimy tej sieci przedszkoli nie będzie można przekształcić Szkoły 

Podstawowej z oddziałem przedszkolnym w Jarosławcu w zespół, o który wszyscy 

chcemy, żeby tak było. Natomiast odnośnie dofinansowania szkół, to wszędzie są 

dodatkowe pieniądze dawane, tylko w Sitnie można nie dołożyć tych 400, czy 

500tys. zł. Szkoła w Sitnie ma najnowocześniejszą kotłownię gazową w Powiecie, 

wiele rzeczy zostało zrobionych. W tej chwili zabiegamy o zakupienie działki od 

sąsiada ze strony wschodniej, żeby poszerzyć boisko, siłownia zewnętrzna 

ewentualnie. My chcemy tą szkołę, żeby miał wychowanków od małego i żeby oni 

chcieli tu przychodzić bo tu jest centrum gminy”. 

Następnie Pan Wójt stwierdził, że odpowiadając za budżet gminy, za wydatki, 

nie może przejść obok takiej szansy, w kontekście możliwości finansowych.      

Dalej Pan Wójt powiedział,: „(…) z czego mamy te dochody uzyskać? Była 

propozycja wiatraków – 298 protestów, biogazownie – zapachy. Skąd wziąć 

pieniądze na utrzymanie? Dostaliśmy pieniądze na zadania zlecone w kwocie 

50 tys. zł, my wyliczamy, że zadania zlecone kosztują nas 83 tys. zł.   

Ponadto Pan Wójt poinformował, że jeśli stowarzyszenie nie podoła 

prowadzeniu szkoły, to nic się nie dzieje, ponieważ Gmina ma obowiązek, w takiej 

sytuacji przejąć szkołę i prowadzić ją jeszcze przynajmniej przez rok. 

Pani Drozdowska powiedziała,: „(…) Pan Wójt tutaj użył stwierdzenia, że 

z kuratorium w różnych województwach różnie się odnoszą do takich decyzji, wiec ja 

podam wprost informację uzyskałam z Kuratorium zamojskiego i z Kuratorium 

lubelskiego. Ja rozumiem, że mogą być różne interpretacje przepisów i decyzja, którą 

podjęło nasze stowarzyszenie, że nie podejmuje żadnej decyzji na temat 

przejmowania szkoły. Wynika z tych, że konsultacji zarówno w Kuratorium 

Lubelskim jak i Zamojskim, kiedy mamy liczbę uczniów 92 nie widzimy za zasadne 

w ogóle dyskutowania na ten temat. Więc, czy to będzie termin teraz, czy za tydzień 

informacja dla nas jest na tyle istotna z Kuratorium, że nie podejmujemy tego 

tematu”.  

Pan Radca potwierdził, iż przepis mówi, że przekazać można szkołę, w której 

uczniów jest mniej niż 70, w związku z tym, aby coś takiego mogło nastąpić liczba 

uczniów musi być mniejsza. Natomiast przyjmując ogólną zasadę, to należałoby brać 

pod uwagę wszystkich uczniów, którzy w danej szkole się obecnie znajdują. Przy tym 

sposobie interpretacji, na chwile obecną ta liczba byłaby wyższa niż 70, jednak są 

rzeczywiście różne interpretacje prawne.   

Pani Drozdowska poinformowała, że w piśmie w sprawie przekształcania 

placówek oświatowych podsekretarza stanu w Ministerstwie Edukacji  

z upoważnienia ministra z interpretacji ministerstwa wynika, że powinny być 

wliczone oddziały przedszkolne funkcjonujące w szkole. 

 Pan Wójt wyjaśnił, że szkoła jest własnością Gminy, a przekazanie jest na 

pewien okres, gdzie w tej chwili szczególnym okresem dla Gminy jest nowe 

programowanie 2014-2020 – chcemy tym sposobem pozyskać więcej własnych 

środków, dzięki czemu moglibyśmy więcej realizować inwestycji na rzecz 

mieszkańców. 
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Dalej Pan Wójt powiedział, że nauczyciele nie zostaną bez pracy w przypadku 

przekształcenia, do tego dostaną odprawy. 

Pan Szawarski zapytał o ilość dzieci  w szkole w Sitnie uczęszczających do tej 

szkoły niebędących z terenu gminy. 

Pani Drozdowska odpowiedziała,: „(…) że w Szkole w Sitnie są dzieci 

z Żukowa, z Kolonii Sitno, z Janówki, ze Stanisławski, z Rozdół, a w Jarosławcu są 

dzieci z Zamościa, Łabuń, z gminy Miączyn, Więc pytanie jakie to ma znaczenie?”   

Ponadto Pani Drozdowska po raz kolejny stwierdziła, że dyskusja na temat 

przekazania szkoły jest bezzasadna. 

Z-ca Wójta wyjaśnił, że od tego jest nadzór i instytucje, które zdecydują 

o możliwościach przekazania.  

Dalej Pan Z –ca Wójta nawiązał do budżetu na rok 2015, w którym mamy 

zapisane inwestycje, które chcemy realizować. A szkoła jest i będzie, nikt jej nie chce 

likwidować. 

Kolejno Z-ca Wójta zapytał, Radnych powiatowych o plany remontów dróg 

powiatowych na terenie gminy Sitno. 

Następnie głos zabrał Pan poseł Sławomir Zawiślak, który przedstawił sytuację 

polityki w kraju, a także sytuację w oświacie. 

Dalej Pan Zawiślak poinformował, że w przypadku pojęcia uchwały przez 

Radnych o zamiarze przekazania szkoły będzie on zmuszony złożyć skargę do 

nadzoru Wojewody, ponieważ będzie ona podjęta niezgodnie z prawem. 

Pan Wójt jeszcze raz podkreślił, że nikt tu nie mówi o likwidacji szkoły, tylko 

o przekształceniu w stowarzyszeniową. 

Pan Torba zapytał, co jest lepsze zlikwidowanie szkoły,  ponieważ mamy niż 

demograficzny i może się zdarzyć, że z czasem szkołą w Sitnie przestanie istnieć, czy 

przekształcenie jej w szkołę stowarzyszeniową, tak jak to miało miejsce swojego 

czasu w Cześnikach. 

Pan Polski podziękował, Panu Zawiślakowi za zainteresowanie się tematem 

szkolnictwa w naszej gminie. 

Dalej Pan Polski stwierdził, że potrzebna jest dyskusja na temat Karty 

Nauczyciela, która obliguje do wydatków finansowych przez władze 

administracyjne, a nie zawsze są na to pieniądze. Należałby unowocześnić ta kartę, 

tak aby była ona odpowiednia i dla nauczycieli pracujących w Warszawie i dla 

nauczycieli, którzy pracują w takiej gminie jak Sitno – finanse tam, a tu powinny być 

jak najbardziej różne.   

Pan Zawiślak stwierdził, że problem leży w całym systemie kraju.  

Pan Gąsior powiedział, że niejedna gmina taka jak nasza boryka się z niżem 

demograficznym i trzeba powiedzieć wprost, iż część nauczycieli straci pracę bo nie 

będzie miało kogo uczyć. 

Pan Zawiślak odpowiedział, że jak będziemy stwarzali miejsca pracy to te dzieci 

nie będą wyjeżdżać. 

Pan Wójt w nawiązaniu do wypowiedzi Pana posła na temat kolei powiedział, że  

w naszej gminie jest szansa, iż będziemy mieli, być może peron w Jarosławcu. PKP 
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wystąpiło z inicjatywą poszerzenia przejazdu kolejowego. My przy okazji chcemy 

zrobić chodnik od strony południowej i połączyć z Szopinkiem z Gminą Zamość. 

Pan Zawiślak podziękował za możliwość uczestnictwa w sesji i na koniec 

swojej wizyty poprosił Pana Wójta w przypadku podjęcia uchwały o zamiarze 

przekazania szkoły o powiadomieniu go o tym fakcie. 

Następnie Przewodniczący oddało głos Panu Krzysztofowi Gałaszkiewiczowi 

Radnemu Powiatu, który przedstawił plany remontów dróg powiatowych.  

Pan Gałaszkiewicz powiedział, iż budżet został uchwalony i przykro mu się 

przyznać, że mimo propozycji ze strony Zarządu dróg powiatowych na projekt,  który   

nazywa się „schetynówką”, gdzie 50% ma trafić z budżetu Państwa, a 25% Gmina 

i 25% Starostwo Powiatowe, Gmina Sitno nie przystąpiła do tego działania. 

Dalej Pan Gałaszkiewicz  powiedział, że ma nadzieję iż przy pomocy rady uda 

się zrobić trochę remontów dróg powiatowych w gminie Sitno. 

Następnie głos zabrał Pan Zenon Kupiec, który uzupełnił wypowiedz Pana 

Gałaszkiewicza i przedstawił, infrastrukturę drogową powiatu.  

Ponadto Pan Kupiec powiedział, że rozmawiał z Panem Wójtem iż będzie 

szukał funduszy na realizację dróg przy współpracy z powiatem.  

Z-ca Wójta wyjaśnił, że Gmina też co roku dorzuca do powiatu około 200-270 

tys. zł. na remonty dróg powiatowych i wykonanie chodników. 

Dalej Pan Wójt powiedział, że Pan Gałaszkiewicz wspomniał, o szkole 

w Grabowcu, samorząd przejął tę szkołę, która została oddalona przez starostwo 

i gmina teraz idzie w kierunku kasacji tej szkoły. A wiec to nie chodzi o to, że my tej 

szkoły w Sitnie nie chcemy tylko musimy znaleźć rozwiązanie w miarę możliwości, 

żeby było 6 jednostek i 2 gimnazja. 

Pan Gałaszkiewicz odpowiedział,: „(...) że szkoła w Grabowcu, czyli zespół 

szkół, została uchwałą Rady Gminy zlikwidowana, później została ona przejęta przez 

Gminę, a my jako powiat, uchwałą przekazaliśmy cały majątek w drodze darowizny 

na rzecz Gminy. Tam szkoły średniej już praktycznie nie ma i tam szkoły nie będzie. 

Zostało zlikwidowane z jeszcze większą tradycją liceum ogólnokształcące 

w Szczebrzeszynie”. 

Na koniec Pan Gałaszkiewicz, życzył mądrych i zgodnych z prawem decyzji 

przy podejmowaniu tych uchwał, ponieważ te projekty uchwał pod względem 

prawnym budzą wiele wątpliwości. 

Pan Wójt powiedział,: „(…) że wystąpiliśmy z pismem do powiatu, iż chcemy 

współpracować w zakresie budowy dróg ze środków pozyskanych z środków 

zewnętrznych. Będziemy podejmować decyzje w tej sprawie. W tamtym roku udało 

nam się ponad 600m asfaltu załatwić. W tej chwili Starosta obiecuje, że z własnych 

środków coś nam pomoże, ale wszędzie potrzebne są środki własne. Dlatego 

będziemy cały czas się spotykać i szukać tych możliwości pozyskania środków 

własnych  300-400tys. zł, dodając do powiatu to mamy asfaltu na 2km, co najmniej 

i to proszę rozważyć. Bo inaczej nie będziemy mieli dróg i nie będziemy mogli, jak 

dowozić dzieci do szkół”. 

Pan Polski powiedział, że nie ma co czekać na odpowiedzi z powiatu tylko  

należy ciągle ich nachodzić i walczyć o swoje. 
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Pan Wójt powiedział, że jeśli chodzi o Cześniki to Starosta obiecał, iż część 

zrobi w ramach swoich środków.  

Pan Przewodniczący zarządził 10 min przerwy. 

 

 

Ad. 3 

 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał                 

i Wniosków weszli nw. Radni: Teresa Chmiel, Tomasz Łazorczyk i Janusz Mazurek. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu przy 11 głosach za i 3 głosach wstrzymujących się  

 

Ad. 4 

 

Podjęcie uchwał 

 

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 14 Radnych. 

Pani Teresa Chmiel odczytała kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia: 

 

1) Uchwała Nr IV/16/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 3 lutego 2015 r. w sprawie 

określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych 

z mieszkańcami Gminy Sitno. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

 

2) Uchwała Nr IV/17/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 3 lutego 2015 r. w sprawie 

przyjęcia standardu realizacji zadań publicznych z wykorzystaniem form 

finansowych. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że jest to w ramach współpracy z organizacjami 

pozarządowymi.   

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

 

3) Uchwała Nr IV/18/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 3 lutego 2015 r. w sprawie 
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uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sitno w 2015r. 

 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że nastąpiły pewne zmiany, jeśli chodzi 

o uaktualnienie podstawy prawnej, oraz zmianę lekarza pełniącego całodobową 

opiekę weterynaryjną w przypadku zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

4) Uchwała Nr IV/19/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 3 lutego 2015 r. w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 

Pan Wydmański zawnioskował, aby z uwagi na podniesienie opłaty za odbiór 

śmieci były częściej odbierane plastiki i makulatura, żeby to było w cyklu 

miesięcznym, a nie kwartalnym.  

Pan Kozak zapytał, o terminy odbioru popiołu. 

Pan Wójt wyjaśnił, że w związku z tym, iż mamy bardzo niskie opłaty za śmieci, 

musimy je podnieść na przynajmniej 8zł. za śmieci nie segregowane, ponieważ 

środki pozyskane z opłat nie pokrywają nam kosztów gospodarowania odpadami. 

Jeśli chodzi o przedsiębiorców to kwoty pozostają bez zmian. 

Dalej Pan Wójt powiedział, że problem jest, ponieważ śmieci są zmieszane. 

Pan Przewodniczący poinformował o zmianach w projekcie uchwały. 

Pan Wójt, powiedział, że w związku z tym iż nowelizacja weszła od 1 lutego, to 

po podjęciu jej w dniu dzisiejszym możemy od kwietnia dać tylko przypis i nie trzeba 

składać ponownie deklaracji  

 

Ponieważ pytań więcej  nie było Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem 

Uchwały. 

Państwo Radni przyjęli Uchwałę  w głosowaniu jawnym przy 8 głosach za, przeciw 

0, wstrzymało się 6 Radnych. 

 

5) Uchwała Nr IV/20/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 3 lutego 2015 r. w sprawie 

założenia publicznego przedszkola samorządowego w Sitnie. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że w projekcie uchwały na skutek pomyłki 

drukarskiej, trzeba zmienić datę utworzenia przedszkola na 16 luty br. z daty 

1 września br. Wskazał, że na odwrotnej stronie, w projekcie aktu założycielskiego 

przedszkola widnieje data założenia przedszkola: 16 luty. 
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Pani Drozdowska przypomniała, że rodzice nie chcą, aby likwidowany był 

oddział przedszkolny, a w jego miejsce tworzyło się przedszkole. 

Następnie Pani Drozdowska poprosiła Radnych, aby jeszcze nie zajmowali w tej 

sprawie stanowiska, bądź też opowiedzieli się przeciwko tej uchwale, ponieważ od 

1  września 2016 te oddziały przedszkolne przestaną istnieć i na ich miejsce wejdą 

przedszkola. 

Z-ca Wójt powiedział, że nie możemy się wypowiadać za tych rodziców, 

których dzieci będą miały iść do przedszkola. 

Pan Wójt powiedział, że będzie to Przedszkole, które musi być w sieci szkolnej.  

Pan Polski poprosił, aby na przyszłość do najważniejszych uchwał były 

uzasadnienia, natomiast jeśli chodzi o zmiany w uchwałach w trakcie już 

podejmowania decyzji te zmiany powinny być też przegłosowane.  

Pan Tutka zapytał czy w Jarosławcu jest przedszkole, czy go nie ma. 

Pan Wójt wyjaśnił, że na chwilę obecną ze względu na fakt, iż nie ma 

możliwości utworzenia przedszkola w Jarosławcu z powodu  niedostatecznych 

warunków higieniczno-sanitarnych, jest tylko oddział przedszkolny. W Jarosławcu 

jest za mało pomieszczeń dla dzieci, jeśli przedszkole zostanie utworzone w Sitnie to 

część dzieci z Jarosławca przejdzie do Sitna. 

Pan Biłant powiedział: „ (…) z mojej wiedzy, wynika, że żyjemy 

w społeczeństwie demokratycznym, wiec z całym szacunkiem władza siedzi 

tutaj(chodzi o mieszkańców), a nie tutaj( radni). 

Pan Wójt odpowiedział,: „(…) ta suwerenna władza dała mi odpowiedzialność 

za gminę. Ja chcę w tym okresie programowania coś zrobić dla tych ludzi”.   

Pani Drozdowska powiedziała, że te 46 osób, które podpisały pismo w sprawie 

wyrażenia sprzeciwu utworzenia przedszkola, to nie jest grupa uczestniczących tutaj 

osób, tylko grupa rodziców będących na spotkaniu w szkole.  

Pan Wójt zapytał, czy nie było współpracy, Gminy ze Szkołą. 

Pan Małek potwierdził, że była dobra współpraca. 

Pan Szawarski powiedział, że jego nie interesuje, co było za tamtej kadencji, 

tylko to co jest teraz i to on się będzie tłumaczył przed swoimi wyborcami. 

Pani Kamińska powiedziała,: „(…) Pan się będzie tłumaczył przed swoimi 

wyborcami, że uchwalił Pan uchwałę o Przedszkolu. Tylko proszę dokończyć to 

drugie dno. Dlaczego przedszkole zostało utworzone, po to żeby wyciągnąć dzieci ze 

szkoły do przedszkola i szkołę stowarzyszyć”. 

Pani Drozdowska po raz kolejny powiedziała, aby poczekać z podjęciem 

uchwały do momentu, kiedy narzuci nam to ustawa.  

Pan Wójt powiedział,: „(…) że skoro Państwo uważali razem z Panem posłem, 

że wszystko jest dobrze i nie ma możliwości przekształcenia szkoły to czego się teraz 

Pani obawia. Nie było takiej sytuacji demograficznej, jaka jest w tej chwili.   

 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzenie w projekcie 

uchwały zmiany daty z 1 września 2015 roku  na 16 lutego 2015 roku wynikłego 

z powodu pomyłki drukarskiej. 

Za wprowadzeniem w/w zmian do projektu uchwały głosowało 9 radnych, 
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przeciw 4 radnych i 1 głos wstrzymujący się. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę z naniesionymi 

poprawkami.  

 

Państwo Radni przyjęli Uchwałę  w głosowaniu jawnym przy 8 głosach za, przeciw 

4, wstrzymało się 2 Radnych. 

 

6) Uchwała Nr IV/21/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 3 lutego 2015 r. w sprawie 

ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Sitno. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Państwo Radni przyjęli Uchwałę  w głosowaniu jawnym przy 8 głosach za, przeciw 

3, wstrzymało się 3 Radnych. 

 

 

7) Uchwała Nr IV/22/2015 Rady Gminy Sitno z dnia 3 lutego 2015 r. w sprawie 

zmiany uchwały Nr II/9/2014 Rady Gminy Sitno z dnia 4 grudnia 2014 r. 

w sprawie przyznania wynagrodzenia dla Wójta Gminy Sitno. 

 

Pan Kozak stwierdził, że już raz głosowaliśmy nad wynagrodzeniem dla Pana 

Wójta i nie ma sensu jeszcze raz głosować nad tym i zmniejszać wynagrodzenie. 

Pan Wójt powiedział,: „(…) skoro była poprzednio propozycja Pana Roberta 

obniżenia wynagrodzenia o 500zł dla Wójta, to proponuję teraz obniżenie 

wynagrodzenia do 4200zł wynagrodzenie zasadnicze – jest to najniższe 

wynagrodzenie zasadnicze jakie może zarabiać Wójt. I ja nie chcę, żeby ktoś tutaj 

mnie opisywał, że zamach na szkołę, że zarabia dużo. Do minimum, to co musi mieć 

Wójt. Skoro podniosłem temat, uchwała jest wprowadzona do porządku, to 

prosiłbym, żeby uszanować moją decyzję i przegłosować tę uchwałę. 

Z-ca Wójta stwierdził, że jeżeli będziemy proponować to co najniższej, to 

dochodzi do zboczenia wartości i funkcji stanowiska. I tak nie są to najwyższe 

zarobki podług, niektórych gmin. Dlatego powinniśmy utrzymać, to co mamy. 

Natomiast, jeżeli Pan Wójt będzie chciał przekazać pieniądze, to przekaże na swoje 

ukierunkowane cele – czy powiedzmy na Krok za Korkiem, czy podobne cele.  

Dalej Z-ca Wójta powiedział, że tym bardziej jako Urząd Gminy pracujemy 

w wymiarze okrojonym, nie mamy sekretarza, funkcję łączymy. Przed nami jest 

wiele zadań, a więc rozliczenie inwestycji w Cześnikach, rozliczenie instalacji 

solarnych. To trzeba trochę merytorycznie, kompetencji i poświęcenia.    

Pan Tutka powiedział, że docenia to, iż Pan Wójt chce obniżyć sobie 

wynagrodzenie, jednak Pan jako Wójt nie może zarabiać mniej niż Z-ca Wójta. 

Pani Drozdowska powiedziała, że padło stwierdzenie, iż uchwała nie dotyczy 

gości, a w związku z tym prosi o interpretację w tej kwestii. 

Pan Tokarz odpowiedział, że jeżeli chce Pani głosować to proszę bardzo 
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ustępuję miejsca. 

Pan Wójt wyjaśnił, że pobory Wójta są jawne i publikowane do wiadomości, 

natomiast pobory pozostałych pracowników Gminy to nie do końca każdy może 

sobie mówić ile kto zarabia, ponieważ jest ochrona danych osobowych. I  teraz 

Państwo nie wiecie ile ma zastępca Wójta, ja wiem. 

Pani Drozdowska odpowiedziała, że Państwo wiecie ile zarabiają nauczyciele. 

Pan Wójt odpowiedział, że jest to ogólnie podane do wiadomości, ile nauczyciel 

musi osiągać, jest rozporządzenie w tej sprawie.  

Pani Drozdowska powiedziała, że pobory Z-cy Wójta też są jawne z tego co wie.  

Pan Przewodniczący zapytał, Radnych czy są jeszcze jakieś inne propozycje do 

tego projektu uchwały. 

Pan Przewodniczący poprosił Panią Teresę Chmiel o odczytanie projektu 

uchwały.    

Pan Wójt jeszcze raz zaapelował, do Państwa Radnych, aby zgodnie z jego wolą 

zagłosowali za przyjęciem uchwały. 

  

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

Radni zagłosowali w następujący sposób: za przyjęciem uchwały głosowało 

0 Radnych, przeciw 10 i 4 Radnych wstrzymało się od głosu. 

W związku z wynikami głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała 

nie przeszła. 

 

Ad. 5 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

 

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno mgr Marian Tadeusz Bernat. 

Porusza zagadnienia: 

1. Zebrań sołeckich ( Pan Wójt poinformował, że są bardzo duże frekwencje na 

zebraniach, część została starych sołtysów, ale są też i nowi, a więc w Jarosławcu Pan  

Krzysztof Ożóg, w Jarosławcu Dolnym Pan Czesław Gęborys, w Stabrowie Ewa 

Baraniak); 

2. Gospodarcze ( oferta Derkomu na Internetu – oferta została przekazana Radnym);  

Pan Wydmański powiedział, że jeśli chodzi o Internet to prosiłby, żeby 

podłączali ludzi bez koniecznej deklaracji, że będziemy się podłączać w jakimś tam 

czasie, żeby nie było tak, że nie podłączą bo nie ma podpisanej umowy. 

Pan Wójt wyjaśnił, że my tylko otworzyliśmy ten temat. 

3. Budowa instalacji solarnej – informacja o ilości wykonanych instalacji solarnych 

została przekazana Radnym; 

4. Realizacji azbestu – informacja na ten temat została przekazana Radnym; 

W miedzy czasie Pan Torba powiedział, że zdarzają się usterki instalacji 

solarnych. 
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Pan Wójt wyjaśnił, że jest podstawowa zasada, iż właściciel nieruchomości 

podpisuje protokół odbioru, jeśli coś mu uszkodzili nie podpisuje protokołu i temat 

się zamyka. Jednak jak pojawiają się  jakieś problemy to w każdym tygodniu 

w piątek o godz. 9
00

 mamy naradę koordynacyjną i na tej naradzie poruszane są 

wszystkie sprawy. 

Następnie Pan Wójt powiedział, że otrzymali Państwo Radni informacyjnie 

odpowiedzi od Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad oraz ze Starostwa. Proszę 

poczytać, jak tam wygląda chodnik bo tam nie chodzą ludzie i nie potrzebny na 

osiedlu. 

Pan Wydmański powiedział, że musimy odpowiedzieć jeszcze raz. 

Pan Wójt odpowiedział, że będziemy pisać,  jednak musimy zebrać podpisy od 

mieszkańców, a także musimy skierować pismo do kolei w sprawie chodnika. 

Ponadto Pan Wójt poinformował, Radnych iż otrzymali również wstępne 

ustalenia ze Starostwem i Zarządem Dróg Powiatowych w sprawie dróg 

powiatowych. 

Dalej Pan Wójt poinformował, że mamy projekt informacyjny nasze ścieżki 

gminne rowerowe – ściana wschodnia. 

Kolejno Pan Wójt poinformował, że jest pięć osób chętnych na odbycie stażu 

pracy w Gminie przez Urząd Pracy na 6 miesięcy, jednak jest warunek zatrudnienie 

tych osób na 3 miesiące przez Gminę w pełnym wymiarze czasu pracy. W związku 

z tym musimy zdecydować wspólnie czy przyjmujemy tych stażystów. 

Pan Wójt powiedział, że wynegocjował z Urzędem Pracy zatrudnienie tych osób 

na trzy miesiące na pół etatu. 

Państwo radni zdecydowali, że należy pomóc tym osobom i zatrudnić. 

Następnie Pan Wójt poinformował, że jest program pomocy dla 

najbiedniejszych  w województwie, na który jest przeznaczona kwota 4,9 mln zł. 

Program ma na celu pomoc w usuwaniu azbestu i zakupienie blachy. 

Dalej Pan Wójt powiedział,: „(…) że patrząc po tych środkach to u nas wyjdzie 

2-3 rodziny. Pytanie teraz czy w to warto wchodzić, jeszcze jest kwestia, że jeżeli tej 

osoby nie będzie stać, to Gmina musi z własnych środków zamontować ten dach, 

żeby nie było tak, że poróżnimy mieszkańców.” 

Pan Kozak powiedział, że jest za tym, aby nie realizować tego projektu.  

Kolejno Pan Wójt poinformował, że wszystkie OSP mają 10 dni po zebraniach 

sprawozdawczych na rozlicznie się. 

Ponadto Pan Wójt w związku licznymi głosami odnośnie wynagrodzeń 

urzędników przekazał Państwu Radnym informację na temat wynagrodzeń 

w gminach na podstawie danych z RIO. 

Dalej Pan Wójt poinformował, że posiada koncepcję całkowitego 

zwodociągowania gminy, będziemy o tym myśleć jak będą własne pieniądze.  

Pan Wójt przekazał również następujące informację: koncepcję lamp solarnych, 

kalendarz imprez sportowych, badania mammograficzne.  

Następnie Pan Wójt powtórzył jeszcze raz, że będzie przebudowywany przejazd 

kolejowy koło cmentarza w Jarosławcu. Będzie poszerzany przejazd i będzie barierka 

dla pieszych. Jest szansa na wykonie chodnika i połączenia z Szopinkiem. 
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Dalej Pan Wójt jeszcze raz przypomniał o chęci zakupu działki przy szkole 

w Sitnie celem wydłużenia boiska. 

Ponadto Wójt poinformował o następujących zagadnieniach: 

 - o szkoleniach organizowanych przez Agencję Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa, które odbywają się na terenie gminy; 

- o programie „prosument” w sprawie fotowoltaiki; 

- o zakupie tłucznia; 

Pan Wydmański powiedział, że na osiedlu przydałoby się podsypać tłucznia. 

Pan Wójt odpowiedział, że na osiedle takiego grubego tłucznia nie damy, 

ponieważ on się na daje na konstrukcję.  

Pan Biłant zapytał, czy ten tłuczeń dla Stabrowa będzie zakupiony z tego 

funduszu sołeckiego, ponieważ było przewidziane 3tys. zł na ten cel. 

Pan Wójt odpowiedział, że te trzy może być przeznaczone, jednak jest to 

niewiele. 

Pan Tokarz powiedział, że na Bożym Darze też trzeba podsypać. 

Następnie Pan Wójt poinformował, że będziemy się wycofywać z fotowoltaiki 

z firmą biopower. 

Dalej Wójt powiedział, że remont orlika w Jarosławcu kosztowałby od 150 do 

200tys. zł., w związku z tym będziemy robić drobny remont za własne pieniądze. 

Kolejno Pan Wójt powiedział, że musimy się zastanowić czy będziemy 

podejmować uchwałę o wydzieleniu funduszu sołeckiego na 2016 rok. 

Radni opowiedzieli się za podejmowaniem uchwały w sprawie funduszu. 

Pan Wójt poinformował Radnych, że Komisje Stałe muszą się zebrać i zrobić 

plany pracy na rok 2015. 

Ponadto Pan Wójt wręczył obraz z podziękowaniami  w imieniu LGD Ziemia 

Zamojska za współprace byłego Pana Wójta Kajetana Protasa. 

Pan Torba powiedział, że jest problem z oświetleniem.  

Pan Wójt odpowiedział, że należy samemu dzwonić do elektrowni.  

Pan Przewodniczący podziękował Panu Wójtowi za bardzo obszerne 

sprawozdanie. 

Z-ca Wójta podsumował wypowiedz Pana Wójta i podziękował za wspólną 

pracę na rzecz naszej gminy. 

Następnie Z-ca Wójt poinformował, że według informacji mieszkańcy gminy 

Sitno wydali na alkohol prawie 3mln zł. 

  

Ad. 6 

 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

 

Interpelacje zostały zrealizowane wraz ze sprawami różnymi. 
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Ad. 7 

 

Sprawy różne 

 

Pan Tutka zapytał, czy mógłby otrzymać informację na temat przeciwdziałania 

alkoholizmowi. Jakie środki są przeznaczane, czy są renty im przyznawane. 

Z-ca Wójta wyjaśnił, że jest to  kwota około 68,5tys. zł na cały rok z koncesji. 

Część jest na spotkania, na utrzymanie pracowników, na kontakty do psychiatry, do 

psychologa, na szkolenie . 

Pani Tor wyjaśniła, że renta może być uzyskana za niepełnosprawność, ale nie 

może być uzyskana za alkoholizm. 

Pan Tokarz zapytał, o co chodziło księdzu z Cześnik w wypowiedzi z zeszłego 

roku, że Wójt obiecał 10 tys. zł i nie dał. 

Z-ca Wójta wyjaśnił, że chodziło o pomoc w zakresie budowy tego otoczenia 

w ogół kościoła. Jednak my jako Gmina nie możemy zakupić materiału i wykazać, że 

poszło na teren nie związany z funkcjonowaniem samorządu. W związku z tym była 

propozycja, aby ksiądz zgłosił ten obiekt jako zabytek. Jednak ksiądz nie chce tego 

zrobić. 

Pan Wydmański poprosił, o poprawienie dróg na osiedlu w Jarosławcu, zwrócił 

się z prośbą w imieniu mieszkańców, aby wyszczególnić, jakie opłaty adiacenckiej 

wpłynęły do Gminy z innych miejscowości. 

Pan Wójt odpowiedział,  że takie opłaty obejmują tylko osiedle w Jarosławcu, 

ponieważ tylko na osiedlu w Jarosławcu realizowaliśmy zadania nasze infrastruktury 

w pasach gminnych.  

Pan Wydmański zapytał, czy uchwała była skierowana tylko przeciwko osiedlu. 

Pan Wójt wyjaśnił, że tylko osiedle ma kanalizację, która kosztowała parę 

milionów złotych. 

Ponadto Pan Wójt powiedział, że każdy, kto robił oczyszczalnię przydomową to 

płacił 1845zł. i za przyłącze wodociągowe 1tys.zł. 

Pan Wydmański powiedział, że w tym momencie, każdy miał własne szambo 

i własną studnię i można było zrezygnować z tego, jakby wcześniej była informacja o 

opłacie adiacenckiej. Ponadto instalacja była robiona tylko do płotu resztę trzeba było 

samemu. 

Pan Wójt odpowiedział, że my nie możemy robić na terenie prywatnym 

przyłącza. 

Dalej Pan Wójt powiedział, że jak nie będziemy dbać o dochody to niczego nie 

zrobimy.  

Ponadto Pan Wójt wyjaśnił, że poza tym jest różnica, ponieważ robiąc po terenie 

należącym do osób fizycznych, ich udział jest w przekazaniu terenu – służebności 

przesyłu i to jest ważne. 

Pan Kozak powiedział, iż była sytuacja, że Radni z osiedla starali się, żeby 

zrobić kanalizacje na osiedlu,  ponieważ była zanieczyszczona woda. 

Pan Wójt powiedział, że mamy podpisy wszystkich mieszkańców osiedla to 

trwało 5 lat zanim zostało zrobione. 
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Pan Wydmański powiedział, że gdyby mieszkańcy stosunkowo wcześniej 

i wiedzieli to by inaczej do tego podchodzili.  

Pan Wójt odpowiedział, że informacje o opłatach były przekazywane na 

zebraniach dużo wcześniej. 

Pan Torba zapytał, czy jest jakaś gwarancja na to co było wykonywane na 

drogach – chodzi o ten „nakropek”. 

Pan Wójt odpowiedział, że jest to remont bieżący i na taki remont gwarancja 

wynosi do roku czasu. 

Pan Torba poprosił w związku tym, aby przyjechali i poprawili ten „nakropek” 

bo jeszcze rok nie minął. 

Pan Wójt powiedział, że postara się to przekazać. 

 

Pan Przewodniczący odczytał pismo od mieszkańców osiedla w Jarosławcu 

w sprawie uzupełnienia oświetlenia ulicznego na odcinku zakład rolny- osiedle oraz 

przy domach okolice domu 354, a także o poprawienie stanu drogi łączącej zakład 

rolny z osiedlem. 

Pan Wydmański powiedział, że ten odcinek, o którym mowa w piśmie, jest 

naprawdę tragiczny. 

Następnie Przewodniczący odczytał sprawozdanie za II półrocze 2014 roku 

dotyczące umorzeń. 

 Dalej Pan Przewodniczący poinformował o piśmie Pana Krzysztofa Pałysa 

dotyczące skargi na działanie urzędu.  

Kolejno Pan Przewodniczący poinformował, że otrzymaliśmy pismo w sprawie 

chęci zakupu udziałów PKS-ie. 

 

Wszystkie w/w pisma stanowią załączniki do materiałów z sesji.   

 

 Ad. 8 

 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

Protokół Nr III/2014 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad 

sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy Państwo Radni zapoznali się z tym 

Protokołem i czy są do niego uwagi. 

Następnie Państwo Radni przyjęli ww. Protokół w głosowaniu jawnym 

jednogłośnie. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z posiedzenia 

komisji z dnia 21 stycznia br. 

Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli w/w Protokół w głosowaniu jawnym 

przy 13 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się. 

Dalej Przewodniczący zapytał Pana Polskiego czy przyjmuje protokół z komisji 

oświaty z dnia 23 stycznia br. 

Pan Polski zgodził się na przyjęcie tego protokołu. 
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Ad. 9 

 

Zamknięcie obrad sesji 

 

      Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 
 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 
 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował: Piotr Harczuk 


